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Protokół nr 40/2023 

z łączonego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

oraz Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych 

odbytego 18 kwietnia 2023 r.  

w Sali Sesyjnej Urzędu Gminy w Wapnie 

 

Łączone posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Samorządowej i Spraw 

Społecznych rozpoczęło się o godz. 15:05. Otworzył je Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego p. Leszek Baczyński, który powitał przybyłych na posiedzenie gości oraz członków obu komisji. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1, nr 2 i nr 3 do protokołu. 

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego - frekwencja 66,67.% (nieobecni Radni: Mariusz Łasut, Tomasz 

Hemmerling (usprawiedliwiony), Mikołaj Szumann). 

Komisja Samorządowa i Spraw Społecznych – frekwencja 83,33% (nieobecni Radni: Jarosław Koliński). 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego p. Leszek Baczyński informuje o zmianie 

w porządku obrad. Po zmianach porządek obrad łączonych komisji przedstawia się następująco: 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wapno na lata 2023-2036; 

b. wprowadzenia zmian do budżetu na 2023 rok;  

2. Omówienie wniosku OSP Wapno i PSP Wągrowiec. 

3. Informacja z Państwowej Inspekcji Sanitarnej. 

4. Sprawozdanie ze współpracy Gminy Wapno z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2022 roku.  

5. Informacja o liczbie oraz sposobie załatwienia skarg i wniosków obywateli w Urzędzie Gminy 

Wapno w 2022 roku.  

6. Informacja o przygotowaniach do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży oraz organizacji Gmin-

nego Festynu Rodzinnego w 2023 roku.  

7. Plan arkusza organizacyjnego Szkoły Podstawowej im. A. Mickiewicza w Wapnie na rok szkolny 

2023/2024. (Dyrektor SP Pani Anna Wagner) 

8. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a. rozpatrzenia petycji o przystąpienie tutejszej gminy do Sojuszu Pokojowego i o potwier-

dzenie sprzeciwu na połączenie Polski i Ukrainy w jedno państwo; 

b. zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Wapno; 

c. Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Gminy Wapno w 2023 roku; 

d. zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023 dla Gminy Wapno; 

e. kontynuacji członkostwa Gminy Wapno w Stowarzyszeniu „Dolina Wełny”, działającym 

jako Lokalna Grupa Działania. 

9. Sprawy bieżące. 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Ad. 1.  

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wapno na lata 2023-2036 oraz wprowadzenia zmian do budżetu na 2023 rok, przedstawiła Pani Joanna 

Masiarek Starszy Inspektor UG Wapno. Pani Inspektor poinformowała, że WPF została dostosowana do podjętych 

wcześniej uchwał i zarządzeń, i zostanie przedstawiona przy omawianiu zmian do budżetu. Zaproponowany 

projekt uchwały w §5 ulegnie jeszcze zmianie dotyczącej wysokości kwoty zwiększającej dochody o 8 groszy, 

czyli 628,08. Ta zmiana dotyczy wszystkich załączników do projektu uchwały, w których występuje ta kwota. 

Następnie szczegółowo omówiła uzasadnienie podjęcia omawianych projektów uchwał, które stanowią załącznik 

nr 4 i załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Radny A. Szymanik: Ilu mamy obywateli z Ukrainy w Gminie? 

Inspektor J. Masiarek: 7 osób. 

Radny A. Szymanik: Dorosłych i dzieci? 

Inspektor J. Masiarek: Tak. 

Radny A. Szymanik: Czego dotyczy umniejszenie w dziale 80101 na kwotę 5 000,00 zł? 

Inspektor J. Masiarek: Jest to przeksięgowanie techniczne z uwagi na zmianę klasyfikacji wydatku, zmianie ulega 

rozdział. 

Radny A. Szymanik: Jakich kar dotyczy zmiana w §905? 

Inspektor J. Masiarek: Są to wpłaty z Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Środowiska, które przeznaczamy na 

dopłaty do oczyszczalni ścieków. 

Radny A. Szymanik: Dlaczego w dotacjach nie widnieje OSP Rusiec? 

Inspektor J. Masiarek: Ponieważ wszystkie wydatki OSP Rusiec finansuje bezpośrednio Gmina, natomiast 

Stołężyn i Wapno są dotowane. 

Wójt M. Kędzierski: Różnica dotyczy sposobu księgowania. Wszystkie jednostki są finansowane z budżetu 

Gminy, ale OSP Stołężyn i OSP Wapno prowadzą własną księgowość. 

 

Ad. 2.  

Przewodniczący L. Baczyński przechodzi do rozpatrzenia wniosków o dofinansowanie złożonych do Gminy przez 

OSP Wapno i PSP Wągrowiec, i prosi o przedstawienie szczegółów Wójta Gminy Wapno. Wnioski o 

dofinansowanie OSP Wapno dotyczą obchodów 100-lecia jednostki oraz przeglądu sprzętu ratowniczego. 

Uroczystość zostanie sfinansowana ze środków na promocję gminy, które zostały zaoszczędzone na organizacji 

dożynek. Rozmowy na temat organizacji uroczystości odbyły się już w miesiącu lutym, jednak wniosek o 

dofinansowanie został złożony dopiero pod koniec marca. Dofinansowanie do remontu sprzętu, który służy do 

bieżącej obsługi jednostki, zostanie rozliczone z bieżącej dotacji. Na jubileusz jednostki OSP Wapno zaproszono 

100 osób, z czego około 50% potwierdziło udział w uroczystości. Wnioski stanowią załącznik nr 6, załącznik nr 

7 i załącznik nr 8 do protokołu.  
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Radny A. Szymanik: Dlaczego w planie budżetowym sporządzanym w roku ubiegłym nie było wzmianki o tych 

potrzebach i prośby o zabezpieczenie środków? O obchodach jubileuszu było wiadomo już dawno. 

Radny D. Nitka: Każde urządzenie ma paszport w którym są terminy serwisowania, komenda również przy kontroli 

sprawdza te dokumenty. Może przegapiono. Natomiast o jubileuszu 100-lecia OSP było wiadomo już w zeszłym 

roku. 

Radny A. Szymanik: Rozumiem, że OSP Wapno zapraszało gości na obchody, czy Gmina tez miała w tym swój 

udział? 

Wójt M. Kędzierski: Poproszono mnie by wyselekcjonować parlamentarzystów i senatorów, którzy coś dla Wapna 

zrobili, bądź mogą zrobić w przyszłości, natomiast reszta gości niezwiązana z samorządem została wybrana przez 

druhów z OSP Wapno. Poprosiłem tylko o uwzględnienie zaproszenia dla radnych Gminy i ważniejszych 

pracowników Urzędu. To jest jedyny mój wkład w listę zaproszonych gości. 

Radny D. Nitka: Jaki jest wkład jednostki OSP w organizację tych obchodów? OSP Rusiec, zeszłoroczną 

uroczystość z okazji zakupu nowego samochodu, sfinansowała sama. 

Radny W. Rochowiak: Proponuję nie marnować czasu na dyskusje i mimo, że to będzie już po uroczystości 

zaprosić pana naczelnika i komendanta na kolejne posiedzenie komisji i wówczas podyskutować. 

Przewodniczący L. Baczyński: Nie ma wątpliwości, że wniosek powinien był wpłynąć przed nowym budżetem, w 

sierpniu, wrześniu. Zamykamy ten wątek. Na kolejnej komisji będą sprawozdania z działalności OSP to będzie 

okazja zaprosić naczelnika i prezesa jednostki.  

 

Przewodniczący L. Baczyński streścił wniosek PSP w Wągrowcu, dotyczący wsparcia w postaci dofinansowania 

zakupu sprzętu komputerowego. Wniosek stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Radni zdecydowali o odrzuceniu 

wniosku. 

 

Ad. 3. 

Informację na temat oceny stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej powiatu wągrowieckiego przedstawiła 

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej Pani Dagmara Kłosowicz. Pani Dyrektor omówiła 

główne kierunki działania Sanepidu w powiecie dotyczące przede wszystkim higieny komunalnej, higieny 

żywności i żywienia, higieny pracy oraz higieny dzieci i młodzieży. Informacja stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu.  

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Radny A. Szymanik: W ubiegłym roku Dyrektor Sanepidu przekazał, że markety miały 14 zarzutów dotyczących 

żywności, czy ta sytuacja uległa poprawie? 

Dyrektor Sanepidu D. Kłosowicz: Z marketami zawsze będzie problem, ponieważ te firmy wolą zapłacić mandat 

500 zł za niedociągnięcia, dla takiego dużego sklepu jest to żaden koszt, niż np. umyć kosze lub zlecić taką usługę.  

Radny A. Szymanik: A przypadki przeterminowanej żywności? 

Dyrektor Sanepidu D. Kłosowicz: Ten problem dotyczy dużych i małych obiektów. Kontrole są przeprowadzane 

na bieżąco, zgodnie z harmonogramem.  

Przewodniczący L. Baczyński: Jak wygląda sytuacja targowisk w powiecie, dużo kontroli jest przeprowadzanych? 
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Dyrektor Sanepidu D. Kłosowicz: Targowisko w Wągrowcu jest kontrolowane 2 razy w miesiącu. Jeżeli chodzi o 

resztę to muszę się upewnić co do harmonogramu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Wapno Radny Radosław Piechowiak dołączył do posiedzenia (godz. 15:58). 

 

Przewodniczący komisji poinformował zebranych, że ocena zasobów pomocy społecznej zostanie przedstawiona 

na najbliższej sesji tj. 24 kwietnia br. 

 

Ad. 4. 

Sprawozdanie ze współpracy Gminy Wapno z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w 2022 roku przedstawiła Sekretarz Gminy Wapno Pani Marika Kosmowska. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad. 5. 

Informacja o liczbie oraz sposobie załatwienia skarg i wniosków obywateli w Urzędzie Gminy Wapno w 2022 

roku przedstawiła Sekretarz Gminy Wapno Pani Marika Kosmowska. Informacja stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu. 

 

Ad. 8e. 

Sekretarz Gminy Wapno Pani Marika Kosmowska przedstawiła projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie 

kontynuacji członkostwa Gminy Wapno w Stowarzyszeniu „Dolina Wełny”, działającym jako Lokalna Grupa 

Działania. Projekt uchwały zakłada bezterminowe uczestnictwo gminy w stowarzyszeniu i stanowi załącznik nr 

13 do protokołu. 

 

Sekretarz Gminy informuje radnych o wyniku przeprowadzonych w październiku i listopadzie 2022 roku 

konsultacji społecznych z mieszkańcami sołectwa Wapno i Stołężyn w zakresie opinii na temat ich podziału i 

utworzenia 4 odrębnych sołectw. Na najbliższej sesji radni zadecydują o czy zostaną wyodrębnione nowe sołectwa. 

Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Radni zostali poproszeni o zadawanie pytań do wypowiedzi Sekretarz Gminy Wapno. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 6.  

O Informacje o przygotowaniach do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży został poproszony Prezes Unii 

Wapno Pan Henryk Rogalski.  

Prezes Henryk Rogalski: Brakuje środków na organizację dużych imprez sportowych. Obchodzimy 100-lecie 

klubu. Podzieliliśmy ten jubileusz na 3 etapy. 28 czerwca planujemy turniej dla seniorów, chcemy zaprosić byłych 

piłkarzy, byłych działaczy. W sierpniu organizujemy turniej dla drużyn młodzieżowych, to będzie główna 
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uroczystość, na której chcemy wyróżnić niektóre osoby. Trzeci etap to organizacja zabawy w październiku na 

około 200 osób. Na szczególne wyróżnienie zasługuje 1 osoba, która reaktywowała klub po zalaniu kopalni. Jeżeli 

chodzi o wypoczynek to treningi będą do końca czerwca tak jak są zaplanowane. W lipcu robimy wakacje. Od 1 

sierpnia dalej trenujemy. Seniorzy wcześniej. Na obozy sportowe nas nie stać. Musimy tak się zorganizować, aby 

zmieścić się w budżecie. 

Przewodniczący L. Baczyński: W latach ubiegłych przyjeżdżały do Wapna inne kluby, czy w tym roku również? 

Prezes Henryk Rogalski: Na dzień dzisiejszy mamy zakontraktowane 4 obozy sportowe. Zaczynają się 15 lipca. 

To 2 drużyny bydgoskie, 1 z Brzozy koło Bydgoszczy i 1 z Płocka.  

Przewodniczący L. Baczyński: Sugerowałem w zeszłym roku współpracę klubu i szkoły przy letnim wypoczynku 

dzieci i młodzieży, czy państwo już działają razem na tym polu? 

Dyrektor SP A. Wagner: Jestem otwarta na propozycje, choć nie będzie to łatwe. Szkoła ma stały termin organizacji 

półkolonii, są to zawsze 2 pierwsze tygodnie lipca, w tym roku tez je planujemy. One są częściowo finansowane 

przez rodziców i oczywiście dotowane z komisji. Jednak koszty, jak wspomniał Pan Prezes, wzrosły na tyle od 

ubiegłego roku, że wpłynęło to na wysokość udziału rodziców w opłacie z tytułu kolonii. W zeszłym roku była to 

opłata na poziomie 400 złotych od rodzica. Za 2 tygodnie, w czym są 3 posiłki i wyjazdy po za teren gminy Wapno 

na różnego rodzaje atrakcje, nie są to wygórowane stawki, jednak już mniej chętnych dzieci zgłosiło się na udział 

w  półkoloniach. W tym roku nie będziemy wynajmować autobusu i busa, gdyż to się nie opłaca. Dlatego będziemy 

gromadzić taką liczbę osób, aby były 2 autokary, albo tylko 1. Na chwilę obecną nie wiem czy kwota wpłacana 

przez rodziców nie wzrośnie jeszcze o 50 złotych. Dopiero po zaplanowaniu atrakcji będzie wiadomo więcej. Te 

półkolonie muszą się wiązać z wyjazdami po za teren gminy, aby były atrakcyjne dla dzieci. Oczywiście 

organizujemy również zajęcia sportowe lub plastyczne na miejscu. Jednak jeżeli miałyby być w to wplecione 

jeszcze jakieś zajęcia sportowa to czas półkolonii musiałby być wydłużony, wówczas koszty organizacji wzrosną, 

albo wygospodarowane 1 lub 2 dni typowo sportowe, kiedy dzieci są na miejscu.  

Radni zostali poproszeni o zadawanie pytań. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Prezes Unii Wapno złożył podziękowania Wójtowi i Radnym Gminy Wapno za ostatnio poczynione inwestycje 

remontowe. 

 

Ad. 7. 

Informację na temat arkusza organizacyjnego Szkoły Podstawowej im. A. Mickiewicza w Wapnie na rok szkolny 

2023/2024 przedstawiła Dyrektor Szkoły Pani Anna Wagner. Omawiany arkusz ostateczną formę uzyskuje we 

wrześniu. Plan powstał w oparciu o przepisy prawa, w szczególności ramowe plany nauczania, czyli wymaganą 

ilość godzin przedmiotowych. Dla 2 uczniów z niepełnosprawnościami sprzężonymi przygotowany jest odrębny 

plan, typowy dla szkół specjalnych, co wiąże się z inną liczba godzin i przedmiotami, które realizują te dzieci. 

Uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi jest kilkoro. Arkusz zakłada 2 oddziały klasy pierwszej z uwagi 

na powtarzanie klasy przez jednego ucznia, co wiąże się z utworzeniem dodatkowego, niepełnego etatu 

nauczycielskiego. Godzin z pomocy psychologiczno-pedagogicznej zaplanowano 16. W ramach godzin do 
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dyspozycji dyrektora, czyli zajęć rozwijających umiejętności i zainteresowania, szkoła będzie realizowała program 

„Laboratoria przyszłości”, na który otrzymała dofinansowanie. Ponad to projekt przewiduje godziny dla 

specjalistów, tj. logopeda, pedagog specjalny. Projekt arkusza organizacyjnego na rok szkolny 2023/2024 stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

Radni zostali poproszeni o zadawanie pytań. 

Radny A. Szymanik: Jaka jest różnica pomiędzy pedagogiem a pedagogiem specjalnym? 

Dyrektor SP A. Wagner: Szczerze mówiąc żadna. Przepis prawa narzuca, aby te dwie funkcje rozdzielić. W 

zakresie kompetencji pedagoga specjalnego leży np. tworzenie indywidualnych programów edukacyjno-

terapeutycznych, czyli dla dzieci z orzeczeniem o potrzebie kształcenia specjalnego. Zajmuje się on głównie tymi 

dziećmi, kontaktami z rodzicami i specjalistami. W okresie przejściowym takim pedagogiem specjalnym może 

być osoba, która posiada kwalifikacje z pedagogiki specjalnej np. w formie kursów czy studiów podyplomowych. 

W momencie, gdy przepis przejściowy minie, będzie musiała posiadać przynajmniej studia I stopnia. Natomiast 

pedagog „zwyczajny” zajmuje się sprawami pedagogicznymi wszystkich pozostałych dzieci, czyli niekoniecznie 

dzieci ze specjalnymi potrzebami. 

Radny A. Szymanik: Czyli rozumiem, że pedagog specjalny w odniesieniu do pedagoga ma dodatkowe 

wykształcenie, jeżeli to jedna osoba, to oznacza, że ma 2 dyplomy? 

Dyrektor SP A. Wagner: Obecnie w szkole jest to jedna osoba, ponieważ posiada takie kwalifikacje i może te 

funkcje łączyć w jednej osobie, jednak może się zdarzyć, że w przyszłości będą to 2 różne osoby.  

Radny A. Szymanik: Dopytam, czyli pedagog i pedagog specjalny mają inne wykształcenie? 

Dyrektor SP A. Wagner: Tak. Nauczyciel musi mieć pedagogikę, a pedagog specjalny dodatkowo wykształcenie 

z pedagogiki specjalnej. 

Radny A. Szymanik: W załączniku nr 2 jest 550 godzin zajęć tygodniowo, a ile było w zeszłym roku? 

Dyrektor SP A. Wagner: Musiałabym to sprawdzić. To jest ogólna liczba godzin, podana trochę na wyrost. To 

dotyczy przypadku ucznia w klasie pierwszej, dla którego uwzględniono w planie nauczyciela 

współorganizującego, jednak dopóki nie otrzymam od rodziców dokumentu o potrzebie kształcenia specjalnego z 

zaznaczeniem rodzaju niepełnosprawności nie wiadomo, czy zaplanowana liczba godzin jest wystarczająca lub za 

wysoka. 

Radny A. Szymanik: Jeżeli dziecko otrzymuje orzeczenie to jest ono dla rodziców, a szkoła powinna otrzymać 

wytyczne. 

Dyrektor SP A. Wagner: Nie, orzeczenie przynosi rodzic do szkoły, abyśmy wiedzieli jak zorganizować 

kształcenie uczniowi niepełnosprawnemu. 

Radny A. Szymanik: Mówiła Pani, że jeden z uczniów może nie przejść z pierwszej klasy do drugiej, na jakiej 

podstawie? 

Dyrektor SP A. Wagner: Na podstawie oceny jego pracy w ciągu całego roku szkolnego oraz opinii nauczycieli, 

czy dziecko spełniło minimum podstawy programowej czy nie. 

Radny A. Szymanik: Z tego co się orientuje w klasach I-III nie ma wystawiania ocen? 

Dyrektor SP A. Wagner: Ale dziecko również realizuje podstawę programową. 

Radny A. Szymanik: Więc na jakiej podstawie jej nie spełnia? 
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Dyrektor SP A. Wagner: Jest ocena opisowa. Szkoła oczekuje od ucznia, na kolejnych etapach edukacji, określonej 

dojrzałości edukacyjnej i emocjonalnej. Jeżeli w edukacji dziecka brak jest postępu, to możemy stwierdzić, że nie 

opanowało podstawy programowej. Na taki stan ma wpływ wiele czynników. 

Radny A. Szymanik: W opinii Związków Zawodowych projekt arkusza nie budzi wątpliwości z punktu widzenia 

interesów pracowniczych, a gdzie są interesy ucznia? 

Dyrektor SP A. Wagner: Nie rozumiem pytania. 

Radny W. Rochowiak: Związki zawodowe działają w interesie nauczycieli – pracowników, nie uczniów. Dzieci 

nie opiniują arkusza organizacyjnego. 

 

Wójt Gminy Wapno poinformował radnych o otwarciu ofert na remont szkoły. Ofert wpłynęło 5, z czego 2 

spełniają wszystkie warunki.  

Radny W. Rochowiak: Czy odbył się drugi konkurs na dyrektora przedszkola? 

Wójt M. Kędzierski: Zgadza się. Do wczoraj tj, terminu składania dokumentów, nie wpłynęła żadna oferta. Padła 

sugestia, aby stanowisko dyrektora przedszkola powierzyć, jeżeli jest obecnie znana osoba posiadająca 

odpowiednie kwalifikacje. Niestety brak obecnie takiej osoby, dlatego został rozpisany drugi konkurs. 

Radny W. Rochowiak: A kandydaci z obecnych pracowników? 

Wójt M. Kędzierski: Część jest na ścieżce awansu i nie może przerwać stażu, a osoba pełniąca obecnie obowiązki 

dyrektor też kończy ścieżkę i nie ma na tę chwilę dokumentów potwierdzających kwalifikacje zawodowe. 

 

Ad. 8d. 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023 dla Gminy Wapno przedstawiła 

Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 

Wapnie Pani Irena Łosiak. Projekt uchwały dotyczy przesunięcia wolnych środków z roku 2022 i stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący L. Baczyński: Na dziś zmniejszyła się lub zwiększyła liczba punktów? 

Przewodnicząca GKRPAiPN I. Łosiak: W zeszłym roku odeszły 2 punkty, w Wapnie i w Stołężynie. Obecnie 

punktów jest 5, co negatywnie odbija się na finansach komisji. 

 

Ad. 8b. 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Wapno przedstawił Inspektor UG Wapno Pan Piotr Bojarski. Zmiana obecnego 

regulaminu została wymuszona zmianą ustawy. Projekt regulaminu został pozytywnie zaopiniowany przez 

Państwowego Inspektora Sanitarnego w Wągrowcu. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Radny A. Szymanik: Ta nowa uchwała tez musi zostać opublikowana w dzienniku Urzędu wojewódzkiego? 

Inspektor P. Bojarski: Tak, oczywiście. Uchwała zmieniająca wchodzi w życie po 14 dniach od publikacji w 

dzienniku. 
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Ad. 8c. 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wapno w 2023 roku przedstawiła Referent UG Wapno Pani Kinga 

Fortuniak. Zmiana obecnego programu została wymuszona przez rozstrzygnięcie nadzorcze Województwa 

Wielkopolskiego (załącznik nr 18 do protokołu) pod zarzutem istotnego naruszenia prawa i dotyczył sposobu 

wydatkowania środków na realizację programu. Pozostała treść programu nie uległa zmianie. Projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Radny W. Rochowiak: Kto jest teraz weterynarzem w gminie? 

Referent K. Fortuniak: Pan Mnichowski. 

Radna M. Pawłowska: Jeżeli dobrze zrozumiałam zmieniony jest tylko §4 i nic więcej? 

Referent K. Fortuniak: Tak, wcześniej było tych punktów 3, teraz jest 8.  

Radna M. Pawłowska: Czy to wystarczy, w odniesieniu do uwag? 

Referent K. Fortuniak: Projekt uchwały został skonsultowany z radcą prawnym i gminą Damasławek, która jest w 

identycznej sytuacji. 

Radna M. Pawłowska: Pytanie tylko czy sąsiednia gmina miała takie sama zastrzeżenia od Wojewody? 

Referent K. Fortuniak: Te 8 punktów jest tak samo wyszczególnionych jak zapis w ustawie. 

  

Ad. 8a. 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie rozpatrzenia petycji o przystąpienie tutejszej gminy do Sojuszu 

Pokojowego i o potwierdzenie sprzeciwu na połączenie Polski i Ukrainy w jedno państwo przedstawiła Referent 

UG Wapno Pani Sylwia Maćkowiak. Petycja została rozpatrzona na posiedzeniu Komisji Skarg Wniosków i 

Petycji w dniu 18.04.2023 i nie została uwzględniona. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący komisji poprosił o zgłaszanie wniosków. 

Radna M. Białożyt: Mam zgłoszenie dotyczące wjazdu na ulicę Nową, on się zapada w miejscu gdzie przebiega 

kanalizacja. 

Radny W. Rochowiak: Był wysypany gruz w Srebrnej Górze, na drodze od cmentarza, dużo mieszkańców pyta o 

jakość tego gruzu, ponieważ okazało się, że zawiera dużo śrub, płytki i inne rzeczy. 

Wójt M. Kędzierski: To jest gruz rozbiórkowy, o frakcji 35 mm. Z mieszkańcami Srebrnej Góry były prowadzone 

rozmowy, że jeżeli znajdą się w połowie roku środki w budżecie na kruszywo i gruz, zostanie tam (i nie tylko tam) 

nawieziony gruz o frakcji 40-50 mm, z czerwonej cegły, na odcinku 700 m i zamówiona usługa frezowania tej 

drogi, żeby efekt był zadowalający. Pierwszy transport obecnego gruzu wyglądał obiecująco, jednak z każdym 

kolejnym transportem było coraz gorzej. To rozwiązanie się nie sprawdziło, uwagi mieszkańców okazały się 

słuszne, chociaż z czasem, jak grunt się ubije, stan tej drogi się polepszy.  

Przewodniczący L. Baczyński: Tłuczeń ceglany był użyty w gminie Janowiec i tam się bardzo dobrze sprawdził. 

Ponawiam wniosek do Pana Torza o wyprofilowanie rowu przy skrzyżowaniu obok Warpolu, po licznych opadach 

jakość asfaltu w tym miejscu jest coraz gorsza.  
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Wójt M. Kędzierski: 2 tygodnie temu rozmawiałam z Panem Torzem i z rozmów m.in. na temat dróg wynikło, że 

po prostu brakuje funduszy. Od Starosty wągrowieckiego uzyskałem informację, że na najbliższej sesji powiat 

będzie przesuwał nadwyżkę budżetową, czyli będzie dzielić wolne środki i być może coś zostanie na drogi. 

Wniosek przekażę do dyrektora zarządu dróg, ale wiem jaka będzie odpowiedź. 

Radny W. Rochowiak: Pani Sekretarz wspomniała o konsultacjach społecznych, czy na kolejnej komisji będziemy 

rozmawiać na temat tworzenia tych nowych sołectw? 

Wójt M. Kędzierski: Tak 

Radny W. Rochowiak: Zatem mam prośbę o przygotowanie na kolejną komisję protokołów z zebrań wiejskich, z 

czterech lat do tyłu, sołectwa Stołężyn i sołectwa Wapno. 

Przewodniczący L. Baczyński: Czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś uwagi? 

Wójt M. Kędzierski: Kilka słów odnośnie remontu ulicy Sportowej. Planujemy, że do końca lipca damy radę ją 

skończyć. Jeżeli chodzi o ulicę Długą sprawa skończy się postępowaniem sądowym w związku z odwołaniem 

złożonym przez jednego z oferentów przetargu. W odniesieniu do bieżącej działalności, mieliśmy trochę awarii. 

Koparka po gruntownym remoncie wróci do pracy w czerwcu. Sytuacja finansowa gminy wydaje się stabilna. W 

kwestii polskiego ładu dla zabytków, gmina złożyła 2 wnioski. Jednym z beneficjentów będzie parafia w Srebrnej 

Górze, drugim budynek gminy – dom nauczyciela. Odnośnie wiatraków zmieniamy całą koncepcję, wiatraków 

będzie mniej, na szczęście inwestor nie chce zrezygnować. Na majowej komisji przedstawimy Państwu studium i 

kierunki zagospodarowania przestrzennego gminy i będą mogli Państwo zadecydować, gdzie za 10 lat powstanie 

OZE, co będzie związane z zakazem zabudowy jednorodzinnej na tym terenie. 

Radny D. Nitka: Składałem wniosek, a raczej informowałem o 2 odcinkach drogi w Ruścu, którymi już nie można 

jechać, tj, od torów i drugi od numeru 11 do 12, ale otrzymałem informację, że koparka się zepsuła. 

Wójt M. Kędzierski: Rzeczywiście zepsuła się w momencie przystąpienia do prac. W planie nowego budżetu będę 

Państwa zachęcał jednak do kupienia nowego sprzętu.   

 

Przewodniczący Rady R. Piechowiak poinformował zebranych o negatywnej opinii Komisji Heraldycznej 

dotyczącej projektu nowego herbu gminy i streścił treść pisma. Wykonawca projektu dokona stosownych zmian 

do momentu uzyskania pozytywnej opinii Komisji Heraldycznej. 

 

Porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący L. Baczyński kończy posiedzenie. 

Zebranie rozpoczęło się o godzinie: 15:05 

Zakończyło się o godzinie: 17:35 

 

Protokołowała: 

Sylwia Maćkowiak 

 

Przewodniczący 

Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

/-/ Leszek Baczyński 


